
کوسه یک فوتبالیست آلمانی را 
خورد!

»اریک بیریگیتی« در ساحلی در استرالیا دچار حادثه 
شد و جانش را از دست داد. به نقل از آ.اس، یک بار دیگر 
فوتبال به خاطر کشته شدن یک بازیکن در ماتم فرو رفت. 
اریک بیریگیتی که برای تیم هاستینگ برونکوس نیویورک 
بازی می کرد برای تعطیلات کریسمس به استرالیا رفت که 
این سفر به یک تراژدی تبدیل شد. این بازیکن ۲۱ ساله 
آلمانی که در نزدیکی ساحل قرار داشت کنترل خود را 
از دست داد و در منطقه ای صخره ای سقوط کرد. او اسیر 
موج ها و در نهایت با حمله کوسه ها روبه رو شد. دوستانش 
س��عی کردند بیریگیتی را نجات دهند اما تلاش ش��ان 
بی نتیجه ماند. آنها سریع این موضوع را به مسؤولان خبر 
دادند اما هشتم ژانویه پیکر بی جان بازیکن آلمانی را که با 

حمله کوسه ها روبه رو شده بود پیدا کردند.

فیفا استعفای مهدی تاج را پذیرفت
نام حیدر بهاروند به عنوان رئیس فدراس��یون فوتبال 
ایران در سایت فیفا درج شده است؛ موضوعی که نشان از 
پذیرش استعفای مهدی تاج از سوی فیفا دارد. در صفحه 
تیم ملی فوتبال ایران در سایت رسمی فیفا که مشخصات 
فدراسیون فوتبال ایران نیز وجود دارد نام حیدر بهاروند به 
عنوان رئیس فدراسیون فوتبال ایران درج شده است و این 
بدان معناست که استعفای مهدی تاج از فدراسیون فوتبال 
ایران مورد تایید این نهاد قرار گرفته است و از نگاه فدراسیون 
جهانی فوتبال حیدر بهاروند رئیس فدراسیون فوتبال ایران 
است. البته نام مهدی تاج همچنان به عنوان عضو کمیته 

سازماندهی مسابقات فیفا در این سایت موجود است.
۸ دی ماه سال جاری بود که مهدی تاج بعد از چند روز 
بستری شدن در بیمارستان به علت بیماری قلبی، به توصیه 
پزشکان از ریاست فدراسیون فوتبال کناره گیری کرد تا 
بعد از 3 س��ال و نیم مدیریت بر این فدراسیون، صندلی 
ریاست را ترک کند و مطابق اساسنامه فدراسیون فوتبال 
حیدر بهاروند به عنوان نایب رئیس فدراسیون جانشین او 
شد تا انتخابات فدراسیون را برگزار کند. هرچند فیفا هم 
بهاروند را رئیس فدراسیون ایران می داند اما همچنان در 
مکاتبات فدراسیون فوتبال و اخبار رسمی این فدراسیون 

از او به عنوان سرپرست یاد می شود.

 ساعی: هیچ کم توجهی ای
 به کیمیا علیزاده نشد

قهرمان تکواندوی جهان و المپیک گفت: تکواندوی هیچ 
کجای دنیا ش��رایط ایران را ندارد، بویژه توجهی که در این 
مدت به علیزاده شده به هیچ تکواندوکاری در دنیا نمی شود. 
 به نقل از پایگاه خبری وزارت ورزش و جوانان، هادی ساعی
با اش��اره به مهاجرت برخی ورزشکاران به کشورهای دیگر 
اظهار داش��ت: پیشنهاد حضور در کش��ورهای دیگر فقط 
مرب��وط ب��ه دوره کنونی نیس��ت، چرا که در زم��ان ما نیز 
پیشنهادهایی از کشورهای خارجی مطرح می شد اما نکته 
اینجاس��ت ما به اندازه ای به کش��ورمان پایبن��د و روی آن 
حساس بودیم که حتی خجالت می کشیدیم و می ترسیدیم 
این مس��ائل را علنی و مطرح کنیم ول��ی الان وضعیت به 
ش��کلی اس��ت که مهاجرت برای برخی ورزشکاران تبدیل 
به زیاده خواهی ش��ده اس��ت. پرافتخارترین ورزشکار ایران 
در المپی��ک با نکوهش زیاده خواهی ورزش��کاران، این کار 
را » بس��یار زش��ت« دانس��ت و توضیح داد: هر ورزشکاری 
 اعتقاد داش��ته باش��د به پرچم کش��ورش وفادار می ماند.
این نکته اهمیت زیادی دارد که  قهرمانان ما در ایران و در 
این شرایط رشد کردند و نمی دانم  چرا یک مرتبه یادشان 
می آید مهاجرت کنند و لذت آنجا بیشتر از عزت ایران برای 
آنها اهمیت می یابد. در حالی که به نظر من پناهندگی یک 
ذلت بزرگ برای هر شخص محسوب می شود. ساعی نسبت 
به شایعه مهاجرت کیمیا علیزاده و مانور رسانه های خارجی 
درباره عدم توجه مسؤولان فدراسیون تکواندو و ورزش ایران 
به او واکنش نشان داد و تاکید کرد: اعتقاد دارم کیمیا علیزاده 
هر کجای دنیا که باشد، به اندازه ای که ایران به او توجه کرد، 
مورد توجه نخواهد بود. آنچه مسلم است در  کشورمان توجه 
بیش از حدی به علیزاده  هم شده و حتی می دانم تکواندوی 
هیچ  کجای دنیا شرایط ایران را ندارد، بویژه توجهی که در این 
مدت به علیزاده شده به هیچ تکواندوکاری در دنیا نمی شود.

اخبار

ورزشی
دیاباته به تهران بازگشت

مهاجم استقلال دیروز به تهران بازگشت. شیخ دیاباته، مهاجم اهل مالی استقلال که برای گذراندن مرخصی به فرانسه رفته بود، دیروز 
به تهران بازگشت. استقلال اول بهمن باید در مرحله پلی آف لیگ قهرمانان آسیا به مصاف الکویت برود. پیش از این شایعه شده بود این 
مهاجم آفریقایی به استقلال بازنمی گردد و هواداران این تیم نگران این موضوع بودند. 

پرسپولیس با گابریل کالدرون، مربی آرژانتینی خود توانست 
قهرم��ان نیم فصل اول لیگ نوزدهم ش��ود اما حالا این مربی را 
در نیم فص��ل دوم در اختی��ار ندارد. کال��درون به ظاهر به بهانه 
تعطیلات کریسمس و در باطن به بهانه پرداخت نشدن حقوقش 
و دخالت های چندتن از اعضای باش��گاه، ایران را برای همیشه 
ترک کرد. مدیران باش��گاه که نامه فس��خ این مربی را از طریق 
وکی��ل او دریافت کرده اند، درصدد انتخ��اب یک مربی داخلی 
هس��تند، البته احتمال بازگش��ت کالدرون تا اواخر روز گذشته 

کماکان وجود داشت. 
»وطن امروز« برای بررس��ی وضعیت باش��گاه پرسپولیس با 
حمید درخشان، سرمربی و کاپیتان اسبق این تیم گفت وگویی 

انجام داده است. 
***

  کالدرونی که پرسپولیس را صدرنشین لیگ کرد، گویا از این 
تیم جدا شده است؛ به نظر شما در صورت نیامدن او، مقصر این 

جدایی چه کسی است؟
ما نباید دنبال مقصر بگردیم. به هر حال ما شرایط کشور و 
س��ختی های انتقال پول به کشورهای خارجی را می دانیم. خبر 
داریم که با تحریم های ظالمانه آمریکا و غرب مواجهیم. خارجی ها 
پول ش��ان را سر موقع می خواهند و اگر این اتفاق نیفتد شرایط 
برای ادامه همکاری س��خت می ش��ود و دیگ��ر آنها تمایل پیدا 
نمی کنن��د در ایران بمانند. اگر نخواهیم واقعیت را قبول کنیم 

فقط خودمان را گول زده ایم. 
  مدیران ما که به تحریم ها آگاه بودند، وقتی مربی یا بازیکن 

خارجی می آورند، نباید درباره پرداختی ها بهتر عمل کنند؟
من دقیق نمی دانم باش��گاه درباره انتقال پول چه مش��کل 
اساسی ای داشته است ولی با هر مربی و بازیکنی قرارداد می بندیم 
باید خوش حس��اب باش��یم تا مثل گذش��ته در فیفا به مشکل 
برنخوریم. به هر حال با این تحریم ها شرایط سخت شده است. 
  بدشانس�ی 2 تیم سرخابی پایتخت این بود که هر دو زمانی 
مربی خود را از دست دادند که صدرنشین لیگ بودند؛ با توجه 

به این ش�رایط از دس�ت دادن این مربیان موفق، نقص حساب 
نمی شود؟

من با شما موافقم. باید قدر خیلی چیزها را بدانیم اما یک 
زمانی هم هست که کشور ما در شرایط خاصی قرار می گیرد، 
مثل حالا که خیلی سخت می شود خارجی ها را حفظ کنیم. 
البت��ه می خواهم بگویم با نیامدن کالدرون هم اتفاق خاصی 
نمی افتد. مربیان داخلی هم می توانند پرسپولیس را هدایت 
کنند به شرطی که به آنها اعتماد و کمک شود. حتماً نباید یک 
خارجی کنار تیم باشد، ما با داخلی ها هم قهرمان شده ایم. باید 
برای داشته های خودمان هم ارزش قائل شویم. در هر صورت 
داخلی ها جزو سرمایه های ما هستند. خارجی ها پول شان را سر 
موقع می گیرند و اگر هم نگیرند براحتی از کشورمان می روند 

اما داخلی ها صبر و تحمل بیشتری دارند.
  تیم کالدرون را در نیم فصل اول چطور دیدید؟

تیم کالدرون فراز و نش��یب زیادی داشت اما خوشحالم که 
صدرنشین نیم فصل اول شد که این یک پوئن مثبت تلقی می شود. 
به هر حال کالدرون ش��ناختی روی فوتبال ایران و پرسپولیس 
نداش��ت و این بالا بودن تیم در جدول باعث ش��د عملکرد او به 
چشم بیاید. با همه کم و کاستی ها از جایگاه الان تیم خوشحالم.
  گفته می شود جانشین کالدرون یک مربی ایرانی است؛ بهترین 

گزینه از نظر شما کیست؟
من نمی توانم اس��م بیاورم چون دوستان دلخور می شوند. به 
نظر من هر مربی ای که انتخاب می شود باید به اندازه ای که به 
ی��ک خارجی کمک و اعتماد می کنیم به او هم توجه ش��ود تا 

بتواند موفق شود. 
  پرس�پولیس در فصل نقل و انتقالات زمس�تانی خنثی بوده 
و محمدحس�ن انصاری فرد به عنوان مدیرعامل تیم نتوانسته 
عملکرد مثبتی در نقل و انتقالات داشته باشد؛ این نقص مدیریت 

پرسپولیس نیست؟
وقتی پول نداشته باشید نقص بزرگ به وجود می آید و این 
مشکل تنها برای تیم پرسپولیس نیست. خدا را شکر پرسپولیس 
داشته های خوبی دارد و نفرات خوبی روی نیمکت حضور دارند 
که می توانند به تیم کمک کنند. این را قبول دارم که باشگاه باید 
خریدی در فصل نقل و انتقالات داشته باشد بویژه در خط حمله. 

فکر می کنم اگر پرسپولیس در خط حمله بازیکن خوبی می خرید، 
نمایش بهتری نسبت به نیم فصل اول می داشت.

  وضعیت باشگاه پرس�پولیس کمی نگران کننده است، چون 
نه وضعیت مربی مشخص شده و نه بازیکنی جذب کرده است؛ 
برای تیمی که در آس�یا باید حضور داش�ته باشد، این شرایط 

مشکل ایجاد نمی کند؟
شرایط سخت تر می شود، چرا که حریفان آسیایی ما بازیکنان 
خوبی خریده اند، تدارک خوبی دیده اند و آماده مسابقات شده  اند. 
امی��دوارم با توجه به توانای��ی، غیرت و تعصب تیم مان بتوانیم 
موفق شویم، هر چند با تیم  هایی روبه رو می شویم که با دست 

پر می آیند.

  کالدرون با افشین پیروانی، سرپرست تیم به اختلاف خورد 
و یکی از درخواست های این مربی، کنار گذاشتن پیروانی بود؛ 

این درخواست در حیطه وظایف سرمربی است؟
کالدرون نمی تواند برای کنار گذاشتن پیروانی تصمیم بگیرد 
و این مدیر باش��گاه است که باید در این باره نظر دهد. کالدرون 
باید در حریم و فضای فنی خودش ورود کند و حق ندارد درباره 

انتخاب یا جدایی سرپرست تیم دخالتی کند.
  با توجه به وضعیت حال حاضر تیم، به نظر ش�ما روند خوب 

نیم فصل اول ادامه پیدا می کند؟
ان شاءالله این روند می تواند ادامه داشته باشد، چون پرسپولیس 

بازیکنان خوب و باکیفیتی دارد.

حمید  درخشان در گفت وگو  با »وطن امروز«  از وضعیت بحرانی نیمکت پرسپولیس گفت

مربی ایرانی
کمتر از خارجی نیست

یکشنبه 22 دی 1398
وطن امروز     شماره 2840

تیم ملی والیبال ایران دیروز در مرحله 
نیمه نهایی مسابقات انتخابی المپیک به 
مصاف کره جنوبی رفت. والیبال ایران در مرحله نیمه نهایی 
مس��ابقات انتخابی المپیک که در چی��ن در حال برگزاری 
است به مصاف کره جنوبی رفت و با نتیجه 3 بر ۲ به پیروزی 
رسید. سعید معروف، ش��هرام محمودی، میلاد عبادی پور، 
پوریا فیاضی، علی ش��فیعی، محمد موس��وی و محمدرضا 
حضرت پور )لیبرو( بازیکنان شروع کننده ایران در این بازی 
مهم و تعیین کننده بودند. اسپکرهای ایران در ست نخست، 
عملکردی دور از انتظار و ناامید کننده داشتند و بازیکنان کره 
در مقابل با حمایت های خوب و حملات موثر، تیم برتر میدان 
بودند. نتیجه ست نخست ۲5 بر ۲۲ برای کره بود. بازیکنان 
ایران در س��ت دوم تلاش خ��ود را برای جبران امتیازات از 
دست رفته به کار گرفتند ولی کره تیمی نبود که به راحتی 
ببازد. توپ گیری و استفاده از توپ های برگشتی، نقطه قوت 
آنها بود. از نوع بازی تیم ملی کره مشخص بود که بازیکنان 
این تیم ش��ناخت خوبی از بازیکنان ایران و نحوه بازی آنها 
دارند. علاوه بر این، دریافت و توپ گیری کره ای ها به مراتب 
بهتر از ایران بود، به طوری که هیچ توپی به سادگی زمین 
کره را لمس نمی کرد. با این حال غلبه بر مسائل روحی در 
تیم ایران، کلید باز شدن قفل مشکلات در سال های گذشته 
بوده است. با تقویت دفاع روی تور و چند حمله موفق بویژه 
از سوی علی شفیعی، روحیه از دست رفته به تیم برگشت 
ول��ی در کل روند امتیازگیری تی��م ایران در پوئن های بالا، 
کند بود و همین مس��أله امتیازات ک��ره را به ایران نزدیک 
کرد. س��ت دوم با نتیجه ۲5 بر ۲۱ به سود ایران تمام شد. 
تیم ایران از شروع ست سوم، تیم برتر میدان بود و حتی در 
مقاطعی 6 امتیاز از حریف پیش افتاد ولی تعلل ملی پوشان 
در برخی لحظات، اجازه قدرت نمایی مجدد را به کره جنوبی 
داد. تیم ایران در نهایت ست سوم را نیز ۲5 بر ۱۸  به سود 
خود پایان داد. تیم س��ختکوش کره در ست چهارم باز هم 

ق��درت دریاف��ت و توپ گیری داخل می��دان خود را به رخ 
ایران کش��ید، ضمن اینکه اس��پک های ۲ سر آنتن کره در 
بیش��تر مواقع تبدیل به امتیاز شد. بازیکنان ایران برنامه ای 
برای مهار »چول وو پارک« بازیکن چپ دست کره نداشتند 
و اقدام او برای زدن اسپک، یک امتیاز بالقوه برای کره بود. 
کولاکوویچ، سرمربی تیم ملی ایران در این ست از مرتضی 
شریفی به جای پوریا فیاضی استفاده کرد. تیم ایران در دفاع 
روی تور به مراتب بهتر از حریف بود و کم اش��تباه تر بازی 
 می کرد اما بازیکنان کره این ضعف را با دریافت و توپ گیری
 بهت��ر که منجر به حملات موثرتر می ش��د، جبران کردند.
حضور علی اصغر مجرد، مرتضی ش��ریفی و پوریا یلی، خون 
ت��ازه ای در رگ های تیم ایران بود و برتری ۲0 بر ۱۸ ایران 
را به دنبال داشت اما تلاش کره تساوی در پوئن ۲۲ را روی 
تابلو نتایج ثبت کرد ولی خطای س��رویس موسوی، نتیجه 
را ۲3 بر ۲۲ کرد. س��رویس بدون بازگشت کره، امتیاز ۲4 
را به دنبال داش��ت و عدم توانایی بازیکنان ایران در کنترل 
بازی و بویژه بازیکن ش��ماره ۱3 کره، نتیجه ست چهارم را 
۲5 بر ۲۲ به سود کره رقم زد. ست سرنوشت ساز پنجم اما 
ب��ا برتری تیم ایران آغاز ش��د. فیاضی و محمودی به جای 
خود بازگش��تند تا از تجربه و مهارت خود برای پیروزی در 
این ست مهم استفاده کنند. ۲ تیم زمین را در امتیاز ۸ بر 
5 به سود ایران عوض کردند. سرویس بدون بازگشت میلاد 
عبادی پ��ور، امتیاز ۱۱ را برای ایران ب��ه ارمغان آورد. ثبت 
امتیاز ۱۱ بر ۸ برای ایران، کولاکوویچ را مجبور به استفاده 
از وقت اس��تراحت فنی ک��رد. دفاع روی تور فیاضی نتیجه 
را ۱۲ بر ۸ کرد. در نهایت تیم ایران در این س��ت س��خت و 
نفسگیر و البته پر استرس با نتیجه ۱5 بر ۱3 برنده شد تا 
این بازی حس��اس را 3 بر ۲ به سود خود خاتمه دهد. تیم 
ملی والیبال ایران امروز )یکش��نبه( ۲۲ دی ماه  و از ساعت 
۱5:30 در دیدار فینال مسابقات انتخابی المپیک ۲0۲0 به 

مصاف برنده دیدار قطر و چین می رود.

محمودی: ملی پوشان متحدتر عمل کنند ■
کاپیتان اس��بق تیم  مل��ی ایران درباره پیروزی س��خت 
ملی پوش��ان مقابل کره گفت: استرس زیادی کشیدیم اما در 
نهایت پیروز ش��دیم. تیم ملی والیبال ایران دیروز در مرحله 
نیمه نهایی رقابت های انتخابی المپیک توکیو، از سد کره عبور 
کرد تا امروز در فینال رقابت ها برای کسب سهمیه تلاش کند. 
بهنام محمودی در گفت وگو با مهر درباره بازی تیم  ملی ایران 

مقابل کره جنوبی گفت: ابتدا به دلیل شهادت سردار 
قاسم سلیمانی، حادثه اتوبوس گنبد و هواپیما، به 

مردم ایران تسلیت می گویم که کشور دوباره 
داغدار و عزادار شد. وی ادامه داد: استرس 

زیادی در بازی مقابل کره داشتیم. خدا 
را ش��کر که در نهایت موفق شدیم 

این تیم را شکس��ت دهیم. اگر 
نتیج��ه را واگ��ذار می کردیم، 

المپیک را از دست می دادیم 
و ای��ن یعنی عقب افتادن 
والیبال ای��ران برای چند 
س��ال. به هر حال مردیم 
رش��ناس  کا بردیم. ت��ا 
والیب��ال در ادام��ه تأکید 
بازی  کرد: ان ش��اءالله در 
فردا)امروز( پیروز شویم و 

ج��واز حض��ور در المپیک را 
کسب کنیم. کره امروز عملکرد 

بسیار خوبی داشت. حضرت پور و 
سرعتی زن های ایران نیز نمایش 
قابل قبولی داشتند. بلندزن های 
ما باید تلاش بیشتری انجام دهند. 

 ک��ره بدون نقص ت��وپ گیری
انجام داد. به هر حال از سد کره 

عب��ور کردیم و راهی فینال ش��دیم. باید برای بازی فینال و 
صعود به المپیک، برنامه ریزی کنیم. وی در پاسخ به این سؤال 
ک��ه بازی مقابل قطر یا چین، کدام یک برای ایران راحت تر 
خواهد بود؟ گفت: چین و قطر هر دو تیم هایی هس��تند که 
نسبت به کره سرعت کمتری دارند. چین به واسطه میزبانی، 
شاید با حضور تماشاگرانش کمی مشکل ساز شود. ان شاءالله 
با استراحت خوب، در فینال پیروز خواهیم شد و راهی توکیو 

می شویم. ملی پوشان باید همدل تر و متحدتر کار کنند.

برتری دشوار والیبال ایران مقابل کره جنوبی

یک گام تا المپیک
المپیک

    واکنش باشگاه پرسپولیس به انتخاب سرمربی ایرانی     
باش�گاه پرسپولیس همچنان پیگیر بازگش�ت گابریل کالدرون به این تیم است تا سرمربی آرژانتینی در نیم فصل دوم 
رقابت های لیگ برتر و فصل جدید لیگ قهرمانان آسیا هدایت سرخپوشان پایتخت را بر عهده بگیرد. سرمربی پرسپولیس 
که قرار بود چهارشنبه گذشته به اردوی این تیم در قطر بپیوندد پس از لغو این اردو به تهران نیامده است تا مدیران این 
باشگاه نامه نگاری های فراوانی داشته باشند. جلسه چهارشنبه شب محمدحسن انصاری فرد و هیأت مدیره باشگاه پرسپولیس 
در وزارت ورزش نیز نشان داد اولویت این باشگاه حفظ گابریل کالدرون است. سرخ ها که پس از نامه اول ژانویه )یازدهم دی ماه( 
کالدرون، هیچ نامه مکتوبی از وی دریافت نکرده اند، تاکنون 4 نامه رسمی برای گابریل ارسال کرده و ضمن پذیرش شرط او 
مبنی بر پرداخت مطالبات وی و بازیکنان این تیم، حاضر به کنار گذاشتن افشین پیروانی نیز شده اند؛ خواسته ای که سرمربی 
سرخپوشان از انصاری فرد داشت تا سرپرست تیم را عوض کند. پیگیری ها نشان می دهد مسعود سلطانی فر، وزیر ورزش و 
جوانان قبل از عزیمت به لوزان سوییس برای گفت وگو با مسؤولان عالی رتبه کمیته بین المللی المپیک، به مدیران پرسپولیس 
اعلام کرده است اولویت آنها باید بازگرداندن کالدرون باشد؛ تاکیدی که سبب شد انصاری فرد و هیأت مدیره پرسپولیس 
اولتیماتوم به سرمربی تیم را یک روز دیگر تمدید کنند. با این حال، شروط عجیب و جدید کالدرون باعث شد بازگشت او 
به پرسپولیس در هاله ای از ابهام قرار بگیرد. اگر کالدرون به صورت کتبی اعلام به بازگشت کند سرخ ها از انتخاب جانشین 
برای وی صرف نظر می کنند در غیر این صورت یک مربی ایرانی جانشین وی خواهد شد. این در حالی است که صحبت های 
زیادی مبنی بر مذاکره اولیه باشگاه پرسپولیس با علی کریمی، علی دایی و وحید هاشمیان مطرح می شود اما سرخ ها به هیچ 
وجه حاضر نشده اند تا پایان پرونده بازگشت کالدرون، درباره انتخاب جانشین برای وی اقدامی انجام دهند. حسین قدوسی، 
مدیر روابط عمومی باشگاه پرسپولیس، درباره جلسه با برخی گزینه های ایرانی اظهار داشت: به هیچ وجه چنین صحبت هایی 
صحت ندارد. آقای انصاری فرد تمام فکر و ذهن خود را معطوف به بازگشت کالدرون کرده است. واقعا امیدواریم بزودی خبری 
مبنی بر بازگشت او به دست مان برسد. وی در پاسخ به اینکه آیا وحید هاشمیان شانسی برای جانشینی کالدرون دارد، تاکید 

کرد: با هیچ گزینه ای صحبت نشده است. فقط به فکر بازگشت سرمربی تیم هستیم.

زهره فلاح زاده
خبرنگار ورزشی


